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Budynek dworca w nowej odsłonie
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Odmieniony dworzec

Najgłębszy basen
na świecie…

Kontrolerzy 
na budowie

Podwodne tunele znamy przede wszystkim jako atrakcję w akwariach

\\\ REGION

\\\ PRUSZKÓW

Dworzec PkP w Pruszkowie 
przeszedł prawdziwą 
metamorfozę. Niebawem 
pasażerowie będą mogli 
zobaczyć efekty modernizacji.

P rzez wiele lat mówiło się o koniecz-
ności remontu dworca, ale koń-

czyło się na słowach. W grudniu 2017 
roku coś się jednak zmieniło. PKP SA 
wyłoniło wykonawcę, a ten przystąpił 
do prac, które miał zrealizować w rok. 
Inwestycja ma poślizg, ale gołym okiem 
widać zmiany w postaci nowej elewacji. 

Podkowiański staw jest wciąż remontowany

\\\ PODKOWA LEŚNA

Budowa stawu  
w podkowiańskim parku to 
inwestycja, która wzbudza 
wiele emocji. Doczekała się 
również kontroli, której wyniki 
niedawno zostały ogłoszone.

R ewitalizacja podkowiańskiego  
stawu od początku miała „pod 

górkę”.

R E K L A M A

dokończenie na str. 5

dokończenie 
na str. 3
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AKTUALNOŚCI

n a początku marca w Podkowie Leś-
nej doszło do drugiego, roboczego 

spotkania, na którym doprecyzowane 
zostały szczegóły przedsięwzięcia. 
Trzecie spotkanie odbyło się w Podko-
wie Leśnej w środę 20 marca. W tym 
dniu doszło do zawarcia porozumienia 
w sprawie współpracy miast i gmin na 
rzecz realizacji wspólnego projektu „Ro-
werowa Unia Gmin Zachodniego Ma-
zowsza”. Optymalnym rozwiązaniem 
byłoby porozumienie wszystkich gmin 
i budowa jednego dużego systemu sieci 

ścieżek rowerowych, ale to oczywiście 
jest w praktyce prawie niemożliwe 
do zrealizowania. Na dobry początek 
uzgodnione porozumienie podpisane 
zostało przez czterech włodarzy: Mila-
nówka, Nadarzyna, Piastowa i Podkowy 
Leśnej. Burmistrz Tusiński ma jednak 
nadzieję, że do Unii dołączą jeszcze do-
tychczas niezdecydowani. Na spotkaniu 
byli bowiem jeszcze przedstawiciele 
Brwinowa, Grodziska Maz., Jaktorowa, 
Lesznowoli, Michałowic, Pruszkowa i 
Raszyna.

Głównymi celami do zrealizowania 
są przede wszystkim: 

– integracja różnych systemów ro-
werów miejskich;

– zwiększanie dostępności infra-
struktury rowerowej i ułatwienie ko-
rzystania z niej dla końcowych użyt-
kowników;

– promocja korzystania z rowerów 
jako alternatywnego rozwiązania w sto-
sunku do tradycyjnych środków trans-
portu i rozwój oraz upowszechnianie 
sportu i turystyki rowerowej;

– promowanie gmin przyjaznych 
rowerzystom;

– podejmowanie działań na rzecz 
integracji i spójności sieci ścieżek rowe-
rowych, m.in. podjęcie działań zmierza-
jących do utworzenia spójnego traktu 
rowerowego na terenie gmin zachodnie 
Mazowsza sięgającego aż do Warszawy.

Koordynacji całości działań podjęła 
się Podkowa Leśna, natomiast każda z 
jednostek samorządu terytorialnego 
powoła własny zespół, który będzie 
zajmował się projektem od strony me-
rytorycznej oraz finansowej. Podczas 
spotkania ustalony został również plan 
działania. O kolejnych działaniach po-
dejmowanych przez Unię będziemy 
starali się informować na bieżąco.

Marek Zdrzyłowski

Rowerowa Unia Gmin

\\\ MILANÓWEK, NADARZYN, PODKOWA LEŚNA

Miasta i gminy Zachodniego Mazowsza kontynuują prace  
nad integracją ścieżek rowerowych.     

Sygnatariusze Porozumienia zawartego w Podkowie Leśnej
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\\\ RASZYN

Kolejna wizyta premiera 
Mateusza Morawieckiego 
w Raszynie. Tym razem 
towarzyszyły mu Minister 
Rodziny, Pracy i Polityki 
Społecznej elżbieta Rafalska 
oraz rzecznik rządu Joanna 
Kopcińska.

R aszyn gościł premiera Morawie-
ckiego w lutym, gdy ten dokonywał 

objazdu miejsc związanych z realizacją 
tzw. Piątki Morawieckiego. Ponownie 
szef rządu odwiedził gminę 19 marca. 
Wraz z nim w świetlicy środowiskowej 

w Rybiu zjawiły się minister elżbieta 
Rafalska i rzecznik rządu Joanna Kop-
cińska, obecny był również wojewoda 
mazowiecki Zdzisław Sipiera. Nie za-
brakło raszyńskich samorządowców, 
z wójtem Andrzejem Zarębą na czele.

Zaczęło się od wspólnie spędzonych 
chwil i rozmów z raszyńskimi rodzina-
mi, którym towarzyszyły dzieci. Malu-
chy nie przestraszyły się gości, lecz swo-
bodnie czuły się w ich towarzystwie. 
Chętnie przybijały „piątki” z premierem. 
Mateusz Morawiecki w świetlicy w Ry-
biu zaprezentował szczegóły programu 
500+ na pierwsze dziecko.

Artur Szpuda

Odwiedzili dzieci
Premier w towarzystwie dzieci
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\\\ PRUSZKÓW

Urząd Miasta wprowadza nowe 
godziny pracy. To nie jedyna 
zmiana w magistracie.  
Na stanowisku sekretarza  
pracę rozpoczęła Karolina 
Sorbian-Jamiołkowska.

w iadomo, że urząd ma pomagać, 
a nie utrudniać życie miesz-

kańcom. Aby załatwić sprawę w magi- 
stracie, niejednokrotnie trzeba po-
święcić sporo czasu. Dla niektórych 
osób stanowi to trudność ze względu 
na obowiązki służbowe. Bywa, że trzeba 
wziąć urlop, aby załatwić swoją sprawę 
w urzędzie. 

Od 1 kwietnia pruszkowski magi-
strat wprowadza modyfikację godzin 

pracy. W poniedziałki mieszkańcy bę-
dą mogli korzystać z usług urzędu od 
8.00 do 18.00. Z kolei w dniach wtorek-
-czwartek w godzinach 8.00-16.00,  
w piątki magistrat będzie pracował  
w godz. 8.00-14.00.

19 marca nowym sekretarzem 
miasta Pruszkowa została Karolina 
Sorbian-Jamiołkowska, która doskonale 
zna realia miasta, ponieważ przez wiele 
lat pracowała w urzędzie. Sorbian-Ja-
miołkowska jest absolwentką Wydzia-

łu Prawa i Administracji Uniwersytetu 
Warszawskiego.

Artur Szpuda

Zmiany 
w urzędzie

Karolina Sorbian-Jamiołkowska i prezydent Paweł Makuch
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\\\ PodAtkowA Pomoc
9 kwietnia mieszkańcy Piastowa w 
Miejskim Ośrodku Sportu i Rekrea-
cji będą mogli skorzystać z pomocy 
pracownika Urzędu Skarbowego w 
Pruszkowie.
Wielkimi krokami zbliża się czas, w któ-
rym należy złożyć zeznania podatkowe. 
Bywa, że wiąże się to z licznymi trud-
nościami i wieloma pytaniami. Czasa-
mi pojawiają się obawy, czy na pewno 
wszystko wpisaliśmy w deklaracji. W 
przypadku jakichkolwiek problemów 
można liczyć na wsparcie pracownika 
urzędu skarbowego. Sprawnego rozliczenia dochodów za 

2018 rok będą mogli dokonać miesz-
kańcy Piastowa. 9 kwietnia w siedzibie 
Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji 
przy ul. Al. Tysiąclecia 1 w sali nr 7 bę-
dzie dyżurował pracownik urzędu skar-
bowego. Pomoc będzie można uzyskać 
w godzinach 10.00-15.00. Z pewnością 
to duże ułatwienie dla mieszkańców, 
którzy zyskają szansę złożenia zeznania 
PIT, pobrania druku oraz wsparcia przy 
wypełnieniu deklaracji.
Warto również wspomnieć, że w tym 
roku na podatników czekają wypełnio-
ne zeznania PIT-37 i PIT-38. Dostępne 
są pod adresem: https://www.podatki.
gov.pl/pit/twoj-e-pit/. Wystarczy wejść i 
zaakceptować bądź zmodyfikować treść 
deklaracji. 

\\\ PIASTÓW

R E K L A M A
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Odtworzono również zabytkowe ele-
menty. Koniec działań jest o krok. – Na 
dworcu w Pruszkowie trwają ostatnie 
prace wykończeniowe, związane m.in. 
z przystosowaniem lokali do potrzeb 
najemców. Wykonawca rozpoczął już 
likwidację placu budowy. W najbliż-
szych dniach planujemy rozpocząć 
odbiory budynku dworca, które po-
trwają około 30 dni – zapowiada Mi-
chał Stilger, rzecznik prasowy spółki 
Polskie Koleje Państwowe SA.

Budynek dworca przeszedł wiele 
zmian, dzięki którym stanie się re-
prezentatywnym miejscem na mapie 
Pruszkowa. – Inwestycja na dwor-
cu kolejowym Pruszków przebiega 
zgodnie z pozwoleniem na budowę 
wydanym przez Wojewodę Mazo-
wieckiego i decyzją Mazowieckiego 
Wojewódzkiego Konserwatora Zabyt-

ków. Prowadzone roboty obejmują 
kompleksową modernizację dworca 
z zachowaniem jego zabytkowego 
charakteru – tłumaczy Michał Stil-
ger. – Budynek posiada nową instala-
cję elektryczną i CO, zabezpieczenie 
przeciwpożarowe, monitoring, dźwig 
osobowy. Część dworca będzie klima-
tyzowana. Substancji nieruchomości, 
zgodnie z materiałami źródłowymi, 
przywrócono jej historyczny wygląd 
– dodaje.

Kolejarze podkreślają, że budynek 
dworca będzie funkcjonalny i zaspokoi 
potrzeby pasażerów. Znajdzie się tam 
siedziba Książnicy Pruszkowskiej im. H. 
Sienkiewicza, a także inne punkty o cha-
rakterze handlowo-usługowym. Rzecz 
jasna – nie zabraknie punktu obsługi 
pasażerów.

Artur Szpuda

Odmieniony 
dworzec

\\\ REGION

...buduje się w okolicach 
Mszczonowa. Niecka  
o głębokości 45 metrów ucieszy 
przede wszystkim fanów 
nurkowania.    

t o kolejna „wodna” inwestycja nie-
opodal Mszczonowa oddalonego 

od centrum Pruszkowa zaledwie o 40 
km. Deepspot to kolejne dziecko firmy, 
która zbudowała FlySpot – tunel aero-
dynamiczny przy warszawskiej obwod-
nicy. Inwestor deklaruje, że budowa ma 
się zakończyć jesienią tego roku. Postę-
py prac można śledzić na facebooko-
wym profilu @deepspotpoland. 

Basen nurkowy ma mieć 8000 m3 
pojemności. To tyle, co 27 basenów 
sportowych o długości toru 25 m. Do 
uzbrojenia konstrukcji wykorzystane 

zostanie około 1100 ton stali. Deepspot 
dedykowany jest zarówno początkują-
cym, którzy chcieliby się nauczyć nurko-
wania, jak i sportowcom i zawodowym 
nurkom. Dla tych, którzy sami wolą nie 
próbować schodzenia na tak dużą głę-
bokość lub chcą obserwować bliskich, 

powstanie tunel widokowy. Obiekt bę-
dzie posiadał również pokoje hotelo-
we i sale konferencyjno-szkoleniowe, z 

okien których będzie można podziwiać 
nurkujących. 

Głęboki na 45 metrów tunel Deep- 
spot sprawi, że mszczonowski basen 
stanie się najgłębszym tego typu obiek-
tem na świecie. Od 2014 roku tytuł ten 
należy do włoskiego Y-40 The Deep Joy 
w Montegrotto Terme. W najgłębszym 
miejscu ma 42 m głębokości. Wszystko 

wskazuje jednak na to, że tytułem naj-
głębszego basenu świata polski Deepsot 
będzie się cieszył zaledwie kilka mie-
sięcy. Na obrzeżach Londynu powstaje 
bowiem największy na świecie basen 
nurkowy Blue Abyss o głębokości aż 50 
m. W tej chwili najgłębszy w Polsce ba-
sen to Aquadrom w Rudzie śląskiej, z tu-
bą o głębokości 7 metrów. W Warszawie 
najgłębiej możemy zejść na 4,5 metra w 
basenie w Pałacu Kultury i Nauki.

Inwestor nie ujawnia na razie ani 
planowanego cennika za korzystanie z 
atrakcji, ani kosztów inwestycji.

Joanna Ferlian

Najgłębszy basen na świecie…

Budowa tak głębokiego obiektu to niemałe wyzwanie
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Wotwartej jesienią ubiegłego 
roku Nowej Stacji, centrum 
handlowo-rozrywkowym 

w Pruszkowie, swój raj na ziemi mają 
najmłodsi. Fikołki działają 7 dni w tygo-
dniu, w tym w niedziele niehandlowe,  
i w każdym z tych dni mają do zaofero-
wania coś ciekawego. Na dzieci do 11 
lat czeka przede wszystkim 5 poziomów 
konstrukcji do zabawy. Wewnątrz niej 
znajduje się kilka rodzajów zjeżdżalni, 

tyrolka, sieć Spidermana  i labirynt pełen 
przeszkód. W samym centrum znajdu-
je się boisko piłkarskie. Do dyspozycji 
dzieci jest również 7-metrowa ścianka 
wspinaczkowa o różnych poziomach 
zaawansowania. Na drugim piętrze znaj-
duje się kącik dla maluchów do 4-lat. 
Tutaj również przygotowano przestrzeń, 
w której w trakcie oczekiwania na bawią-
ce się dzieci mogą odpocząć rodzice czy 
opiekunowie. W kawiarni serwowane są 

ciepłe i zimne napoje, pyszne desery i 
domowe ciasta oraz przekąski na ciepło. 

Eksperymentujemy 
i gotujemy

Oferta Sali Zabaw Fikołki wykracza 
jednak poza aktywności ruchowe. W każ- 
dą niedzielę o godzinie 16:00 można 
obejrzeć w ramach biletu wstępu przed-
stawienia teatralne. Najmłodsi mogą 
wziąć udział w różnych zorganizowa-
nych zajęciach ogólnorozwojowych 
i warsztatach hobbystycznych. Ich 
uczestnicy otrzymują godzinę zabawy 
po zajęciach gratis.
• Wszystkimi zmysłami (10-18 m-cy) 
• Fantastyczny świat starszaka (1,5-3 lata)
• Wesołe eksperymenty (3-5 lat)
• Warsztaty kulinarne (4-11 lat)
• Zajęcia plastyczne i integracyjne (bez 
limitu wieku)

Oferty specjalne i rabaty
W pruszkowskich Fikołkach przygo-

towano też specjalne oferty rabatowe. 
W poniedziałki o 50% taniej można  
skorzystać ze ścianki wspinaczkowej, 
a we wtorki bilet na 1 godzinę zabawy 
jest ważny przez 90 minut. Najmłod-
si korzystają z sali zabaw za darmo  

z Kartą Malucha, którą można wyrobić 
w recepcji. Jej posiadacze w wieku 0-12 
miesięcy wchodzą bezpłatnie. Dzieci  
w wieku 13-24 m-ce również mogą ko-
rzystać z atrakcji bezpłatnie, jeśli towa-
rzyszą starszemu rodzeństwu. Na spe-
cjalne zniżki mogą też liczyć posiadacze 
Karty Dużej Rodziny. Za każde pojedyn-
cze wejście zapłacą 30% mniej. Rabat  
w wysokości 10% przysługuje również 
na organizację imprezy urodzinowej. 

Każdy miesiąc to nowy grafik zajęć  
i atrakcji. W kwietniowej ofercie na pew- 
no pojawią się zajęcia plastyczne i kuli-
narne związane z Wielkanocą. Na kwie-
cień Fikołki przygotowały też specjalną 
rabatową ofertę dla grup, które chcą 
wziąć udział w warsztatach kulinarnych – 
20% od ceny regularnej. Grupy uczniów 
lub przedszkolaków mogą się umówić 
na indywidualny termin zajęć. Dzieci 
przygotowują dania, które później mo-

gą zjeść lub zabrać do domu. Uczestnicy 
warsztatów w ramach biletu korzystają 
również z ponad godziny zabawy w Fi-
kołkach. Podobna zasada obowiązuje 
również podczas indywidualnych zapi-
sów na warsztaty. Zapraszamy!

Szczegółowe informacje:
 www.fikolki.pl | tel. 500 200 200

Nie tylko fikołki
Sale Zabaw Fikołki to nie tylko miejsca, gdzie dzieci mogą się wyszaleć na 5-poziomowej konstrukcji  

czy zorganizować urodziny. To również ciekawa oferta zajęć i warsztatów.

Basen nurkowy  
ma mieć 8000 m3 

pojemności. To tyle,  
co 27 basenów 

sportowych o długości 
toru 25 m

Dla tych, którzy sami 
wolą nie próbować 
schodzenia na tak  

dużą głębokość  
lub chcą obserwować 

bliskich, powstanie  
tunel widokowy

\\\ StRAżnicy OZnAkUJą ROweRy
Co roku funkcjonariusze policji pomagają nam zabezpieczyć rowery przed kradzieżą, 
prowadząc regularne akcje znakowania jednośladów. W tym roku dołączyła do nich 
także grodziska straż miejska. Wystarczy zadzwonić pod numer 22 755 54 31 lub 
986 i umówić się ze strażnikami. Oznakowanie roweru jest bezpłatne i trwa kilka 
minut, a pomoże zabezpieczyć nasz pojazd przed kradzieżą i odzyskać go, jeśli jednak 
złodziej pokusi się o naszą własność. 

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

a r T Y K u Ł s p O n s O r O w a n Y

dokończenie 
ze str. 1
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STAROSTWO POWIATU GRODZISKIEGO  ul. Kościuszki 30, Grodzisk Mazowiecki, tel. 22 724 18 33, www.powiat-grodziski.pl

P R O M O C J A

UCHWAŁA NR 52/V/19
RADY POWIATU GRODZISKIEGO

z dnia 28 lutego 2019 r.

w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego zaspokojenia po-
trzeb zdrowotnych mieszkańców w zakresie usług świadczonych 
przez szpitalne oddziały ratunkowe

Na podstawie § 10 ust. 2 Statutu Powiatu Grodziskiego przy-
jętego uchwałą nr 366/XLIX/18 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 
27 września 2018 r. (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2018 r., poz. 9867 ze zm.) 
Rada Powiatu Grodziskiego podejmuje uchwałę w sprawie przyjęcia 
następującego stanowiska:

§ 1
Powiat Grodziski jest właścicielem Samodzielnego Publiczne-

go Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II.  
Przez ostatnie kilka lat w szpitalnym oddziale ratunkowym Szpitala 
Zachodniego narasta problem związany z nadmiernym przecią-
żeniem pracą personelu, wynikającym z obsługi mieszkańców aż 
czterech powiatów (około 400 tys. mieszkańców). Braki kadrowe, 
niechęć lekarzy do podejmowania pracy w SOR z powodu dużego 
obciążenia, zwiększona odpowiedzialność to główne przyczyny,  
z którymi boryka się grodziski SOR i większość placówek posiada- 
jących w swej strukturze taki oddział.

Obecna sytuacja w SOR Szpitala Zachodniego poza gene-
rowaniem wielogodzinnego oczekiwania pacjentów na pomoc 
stwarza niejednokrotnie sytuację będącą na granicy zapewnienia 
tymże pacjentom bezpieczeństwa zdrowia i życia. Dlatego też Rada  

Powiatu Grodziskiego apeluje o podjęcie działań mających na celu 
odciążenie naszej placówki.

Jednym z rozwiązań jest utworzenie SOR-u w jednej z placówek 
działających na terenie Powiatu Pruszkowskiego – powiatu liczące-
go ok. 165 tys. mieszańców (prawie dwukrotnie więcej niż Powiat 
Grodziski), a nieposiadającego takiego oddziału. Sytuację dodatko-
wo pogłębia fakt nieposiadania w ogóle placówki szpitalnej przez 
sąsiadujący Powiat Warszawski Zachodni (111 tys. mieszkańców).

Podjęcie wnioskowanej przez nas decyzji bezwzględnie wpłynie 
na poprawę bezpieczeństwa zdrowotnego mieszkańców powia-
tu grodziskiego, a także mieszkańców powiatu pruszkowskiego.  
Zwiększy dostęp do szybkiej, profesjonalnej pomocy, skróci czas 
dojazdu zespołu ratownictwa medycznego do najbliższego SOR-u.

Obciążenie pracą jednego – grodziskiego SOR-u obsługującego 
tak dużą populację jest merytorycznie nieuzasadnione, niezgodne 
z mapą potrzeb i co najistotniejsze niezgodne z oczekiwaniami i 
potrzebami zdrowotnymi społeczeństwa.

Udział procentowy mieszkańców poszczególnych powiatów 
wśród pacjentów grodziskiego SOR-u przedstawia się następująco: 
Powiat Grodziski – 44%, Powiat Pruszkowski 15%, Powiat Warszawski 
Zachodni – 13%, Powiat Żyrardowski – 10%, Powiat Sochaczewski 
4%, pozostali z województwa mazowieckiego – 8%, pozostali spoza 
województwa mazowieckiego – 6%.

§ 2
Radni Powiatu Grodziskiego deklarują wolę wsparcia Zarządu 

Powiatu Grodziskiego oraz Dyrekcji Szpitala Zachodniego w sprawie 
poprawy sytuacji szpitalnego oddziału ratunkowego Szpitala Za-
chodniego poprzez działania polityczne, społeczne i organizacyjne.

§ 3
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady 

Powiatu, który przekaże przyjęte przez Radę stanowisko: Ministrowi 
Zdrowia, Prezesowi Narodowego Funduszu Zdrowia, Wojewodzie 
Mazowieckiemu, Marszałkowi Województwa Mazowieckiego, Po-
słom i Senatorom z okręgów wyborczych obejmujących zaintereso-
wane powiaty, Konsultantowi Wojewódzkiemu w dziedzinie medy-
cyny ratunkowej, Przewodniczącemu Rady Powiatu Pruszkowskiego, 
Przewodniczącemu Rady Powiatu Warszawskiego Zachodniego, 
Przewodniczącym Rad Gmin Powiatu Pruszkowskiego, Warszaw-
skiego Zachodniego i Powiatu Grodziskiego, Zarządowi Powiatu 
Pruszkowskiego, Zarządowi Powiatu Warszawskiego Zachodniego 
oraz mieszkańcom poprzez publikację w lokalnej prasie.

§ 4
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Utworzenie szpitalnego oddziału ratunkowego w powiecie 
pruszkowskim spowoduje zmniejszenie liczby pacjentów w SOR-ze 
Szpitala Zachodniego o kilkadziesiąt procent, skracając tym samym 
definitywnie czas oczekiwania na pomoc medyczną mieszkańcom 
naszych  powiatów.

Do realizacji tego pomysłu nieodzowna jest wola polityczna 
właściwych organów i podmiotów wymienionych w przedmiotowej 
uchwale.

Zarząd Powiatu Grodziskiego

Rada Powiatu Grodziskiego, na wniosek zarządu powiatu, podjęła w dniu 28 lutego br. uchwałę,  
która daje odpowiedź na postawione w tytule pytanie.

Jak skrócić czas oczekiwania  
na pomoc medyczną w SOR-ze  

Szpitala Zachodniego?

\\\ PIASTÓW

Burmistrz Piastowa Grzegorz 
Szuplewski zajął stanowisko 
w sprawie sytuacji w oświacie. 
Włodarz podkreślił, że strajk 
nauczycieli nie będzie dobrym 
rozwiązaniem.

w idmo protestów pedagogów 
w czasie nadchodzących eg-

zaminów na koniec szkoły podstawo- 
wej oraz gimnazjum, a także matur  
– taki obraz wyłania się z ostatnich 
wydarzeń. Nauczyciele chcą podwy- 
żek i głośno o tym mówią. Związki  
zawodowe przedstawiły rządowi po-
stulaty, Minister edukacji Narodowej 
Anna Zalewska stara się uspokoić  
sytuację. Wydaje się jednak, że z dnia  
na dzień atmosfera jest coraz bardziej 
gorąca. Postulaty nauczycieli spotykają 
się ze zrozumieniem ze strony rodzi-
ców, jednak ci obawiają się paraliżu 
w szkołach. Również samorządy nie 
chcą, aby ofiarami całej sytuacji padli 
uczniowie.

Burmistrz Piastowa Grzegorz 
Szuplewski skierował do nauczycieli 
piastowskich szkół i przedszkoli pis-
mo, w którym wyraził pełne zrozumie-
nie dla ich postulatów. Jednocześnie 

włodarz wskazał na zaangażowanie 
samorządu w finansowanie oświaty. – 
Nasze miasto dokłada do części oświa-
towej subwencji i dotacji na ten cel z 
budżetu państwa coraz większe kwoty 
ze środków własnych – zwrócił uwa-
gę Grzegorz Szuplewski. – Subwencja, 
która zgodnie z prawem powinna sfi-
nansować w pełni zadania edukacyjne, 
nie wystarcza nawet na nauczycielskie 

wynagrodzenia. A przecież są także in-
ne, pozapłacowe koszty prowadzenia 
szkół – dodał.

W lutym piastowscy nauczycie-
le otrzymali podwyższone pensje z 
wyrównaniem od 1 stycznia br. Od 
września magistrat podwyższy dodat-
ki motywacyjne do 7,5% poziomu wy-
nagrodzenia zasadniczego. Co istotne 
– w kolejnych latach mają one wzros-
nąć. Należy zwrócić uwagę na subwen-
cje oświatowe, które otrzymuje miasto. 
Jak informuje burmistrz Piastowa, w 
tym roku będzie ona wyższa o milion 
złotych, zaś przewidywane wydatki też 
się zwiększą, ale o minimum... 4 miliony 
złotych. Sytuacja jest doskonale znana, 
bo ma miejsce kolejny raz. Subwencja 
oświatowa pokrywa zaledwie 2/3 środ-
ków przeznaczanych na nauczycielskie 
pensje. Liczby mówią same za siebie. 
– W roku 2017 dołożyliśmy – ponad 
subwencję – do finansowania zadań 
oświatowych 21,8 mln zł, rok później 
22,9 mln zł, a w tym roku już ponad 
27,5 mln zł. Warto dodać, że wydatki na 
zadania oświatowe w ostatnich latach 

sięgają blisko połowy budżetu miasta. 
Takie uwarunkowania destabilizują fi-
nanse, niwecząc możliwości rozwojowe. 
Podobnie rzecz ma się z tzw. „bezkoszto-
wą” reformą oświaty, na którą Piastów 
wydał dotychczas prawie 6 mln zł. O te 
pieniądze zamierzamy się upomnieć – 
wyjaśnia burmistrz Szuplewski.

Włodarz zwraca uwagę, że pensja 
nauczycieli wynika z przepisów Karty 
Nauczyciela i rozporządzeń wykonaw-
czych oraz środków kierowanych do 
samorządów z budżetu państwa. edu-
kacja ma ogromne znaczenie dla roz-
woju dzieci, ale i dla przyszłości kraju. 

Nauczyciele walczą o wyższe pensje 
i są coraz bardziej zdeterminowani. 
Burmistrz Piastowa wskazuje, że strajk 
nie będzie najlepszym rozwiązaniem. – 
Chciałbym prosić o niepodejmowanie 
takiej decyzji, gdyż ewentualna akcja 
strajkowa nie załatwia niczego w tej 
ważnej sprawie. Decyzję o wzroście wy-
sokości państwa wynagrodzenia podjąć 
mogą tylko uprawnieni do tego przed-
stawiciele władzy państwowej, nie zaś 
samorząd gminy czy dyrektor gminnej 
placówki oświatowej – tłumaczy swoje 
stanowisko włodarz Piastowa.

Artur Szpuda

Apel do nauczycieli

– ewentualna akcja 
strajkowa nie załatwia 
niczego w tej ważnej 
sprawie – podkreśla 
burmistrz Grzegorz 

Szuplewski

Szkoła Podstawowa nr 5
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Były duże kłopoty ze znalezieniem 
wykonawcy, natomiast ci, którzy zgło-
sili oferty, proponowali ceny znacznie 
przekraczające planowany budżet. 
Wreszcie udało się znaleźć wykonaw-
cę na realizację pierwszego etapu i 
prace ruszyły. Rzeczka popłynęła ru-
rami, dotychczasowa infrastruktura 
została rozebrana, staw oczyszczony 
z mułu. W 2018 r. ponownie pojawiły 
się problemy ze znalezieniem wyko-
nawcy drugiego etapu, który wyłonio-
ny został dopiero w trzecim przetar-
gu. Trwają tam teraz prace związane 
z formowaniem niecki, później pojawi 
się nowa infrastruktura – pomosty, 
mostek, parasole. Zgodnie z założe-
niami staw ma być perełką podko-
wiańskiego parku i dlatego warto 
uzbroić się w cierpliwość i upewnić 
się, że realizacja przebiega należycie. 
Jak informuje burmistrz Podkowy 
Leśnej Artur Tusiński, prace są pro-
wadzone zgodnie z harmonogramem, 
założonym planem i możliwościami 
finansowymi budżetu miasta.

Nie wszyscy jednak są usatysfakcjo-
nowani przebiegiem prac. Grupa rad-
nych poprzedniej kadencji, miesiąc po 
wyborach i na trzy dni przed upływem 
kadencji, złożyła zawiadomienie do Po-
wiatowego Inspektoratu Nadzoru Bu-
dowlanego twierdząc, że prowadzona 
przebudowa prowadzona jest niezgod-

nie z projektem, co w sposób znaczący 
narusza stosunki wodne. Wiedzę na 
ten temat poparli jednak nie specjali-
stycznymi pomiarami, lecz własnymi 
obserwacjami.

PINB w odpowiedzi wezwał wnio-
skodawców do wykazania interesu 
prawnego w skarżonej sprawie, czego 
radni jednak nie uczynili, a nawet nie 
odpowiedzieli na wezwanie. Wobec 
takiego stanu rzeczy, PINB odmówił 
wszczęcia postępowania w tej sprawie.

Ponieważ sprawa nie cichła i w 
dalszym ciągu pojawiały się różnego 
rodzaju oskarżenia, PINB wszczął po-
stępowanie kontrolne z urzędu, aby 
sprawdzić zgodność procesu realizacji 
przebudowy zbiornika w Parku Miej-
skim z warunkami pozwolenia na bu-
dowę i przepisami prawa.

Kontrola została przeprowadzona 
przez inspektorów PINB 3 stycznia br. 
Inspektorzy przeprowadzili oględziny 
prowadzonych robót budowlanych, 
nie stwierdzając żadnych nieprawid-
łowości. 11 marca PINB wydał decyzję, 
w której czytamy, że: „(…)Przebudowa 
jest i zostanie zrealizowana zgodnie z 

odpowiednimi pozwoleniami. Z ustaleń 
oględzinowych jednoznacznie wynika, 
że roboty realizowane są zgodnie z 
wytycznymi zatwierdzonego projektu 
budowlanego, w tym zawartego w nim 
opisu technicznego. Wykonanie tymcza-
sowego rurociągu o większej przepu-
stowości jest nieistotnym odstąpieniem 
i wynika z przezorności inwestora na 
wypadek wystąpienia silnego nurtu 
wody w przedmiotowym rowie, który 
mógłby zniweczyć długotrwały proces 
osuszania dna i czaszy zbiornika. Pra-
widłowość i zgodność wykonania do-
celowych robót z zatwierdzonym pro-
jektem budowlanym możliwa będzie do 
ustalenia po ich zakończeniu. Ponieważ 
nie zaistniały przesłanki, o których mo-
wa w art. 50 i 51 Prawa budowlanego, 
postępowanie umorzono(…)”.

Należy mieć nadzieję, że decyzja 
PINB zamyka sprawę. Doszukiwanie się 
afery tam, gdzie jej nie ma, z pewnością 
nie świadczy dobrze o grupie byłych 
już radnych. Żal powodowany utratą 
stanowisk nie może być powodem do 
wysuwania oskarżeń. 

Marek Zdrzyłowski

Kontrolerzy 
na budowie

Po rewitalizacji staw będzie prawdziwą ozdobą parku

\\\ Jeden głOS więceJ
w sobotę 23 marca, w wyniku złożonego w sądzie protestu, odbyło się po-
nowne liczenie głosów w okręgu nr 7 w Milanówku, z ostatnich wyborów 
samorządowych. 
Podczas ostatnich wyborów 
samorządowych w milanow-
skim okręgu wyborczym nr 
7 doszło do trudnej do wy-
jaśnienia pomyłki podczas li-
czenia głosów. Zgodnie z pro-
tokołem komisji wyborczej, 
kandydatki ewa Galińska oraz 
Kinga Niedźwiecka-Reszczyk 
uzyskały dokładnie takie sa-
mo poparcie 122 głosów. W takiej sytuacji, zgodnie z prawem wyborczym, odbyło 
się losowanie w wyniku którego wybory wygrała Kinga Niedźwiecka-Reszczyk.
Ponieważ w tym roku wybory w Milanówku miały burzliwy przebieg i dochodziło 
do wielu incydentów, informacje o potencjalnych nieprawidłowościach wzbudzały 
niepokój co do właściwego przebiegu wyborów. Informacje, które pojawiały się nie 
tylko w obiegowej opinii przekazywanej drogą pantoflową, ale też ukazujące się 
w prasie lokalnej, wzbudziły niepokój pani ewy Galińskiej, która złożyła protest 
w sądzie.
Wydane w dniu 24 stycznia br. orzeczenie o sygnaturze XXIV Ns 104/18 wydane 
przez Sąd Okręgowy w Warszawie wprawiło wszystkich w osłupienie, bowiem 
takiego przypadku jeszcze chyba nie było. W ramach rozpatrywania skargi złożonej 
przez ewę Galińską, sąd dokonał ponownego przeliczenia głosów, w wyniku którego 
okazało się, że w kopercie ewy Galińskiej znajdowały się 123 głosy, zaś w kopercie 
Kingi Niedźwieckiej-Reszczyk 122 głosy. To bezprecedensowy przypadek, kiedy 
zaistniała pomyłka o jeden (!) głos, który zmieniał wyniki wyborów.
Wobec takiej sytuacji, sąd wydał postanowienie zobowiązujące Komisję Wyborczą 
w Milanówku do ponownego sprawdzenia kart do głosowania i przeliczenia głosów 
oddanych w tym okręgu. Ponowne liczenie głosów odbyło się w sobotę 23 marca, a 
jego wynik potwierdził ustalenia Sądu Okręgowego w Warszawie.
Tym samym mandat Kingi Niedźwieckiej-Reszczyk, która pełniła funkcję przewod-
niczącej Komisji Budżetu i Inwestycji uległ wygaszeniu. Wojewoda Mazowiecki 
zarządził ponowne ustalenie wyników głosowania oraz wyników wyborów w 
okręgu wyborczym nr 7.
Sytuacja ta dobitnie pokazuje, jak ważny jest każdy, oddany w wyborach głos. Każdy 
kto miał co do tego jakiekolwiek wątpliwości, teraz powinien zdawać sobie sprawę 
z tego, jak silnym narzędziem dysponuje każdy z nas.

\\\ MILANÓWEK

Na stronie www.bit.ly/głosowa-
nie_OSP można codziennie oddać 
jeden głos. Głosowanie internautów 
trwa do 21 maja 2019 r.

– Na tle innych zgłoszonych 
przykładów modernizacji z całej 
Polski, nasz budynek wyróżnia się 
dodatkowym efektem wizualnym. 
Odnowioną elewację ozdobił mu-
ral będący przestrzennym obrazem 
wnętrza budynku. Widać na nim 

strażaków, którzy przygotowują się 
do akcji. W pierwszej chwili wyda-
je się, że spoglądamy przez prze-
szkloną ścianę do wnętrza budyn-
ku – opisuje burmistrz Arkadiusz 
Kosiński.

Projekt muralu został wybrany 
spośród 15 prac, które wpłynęły 
na konkurs ogłoszony przez gminę 
Brwinów. Komisja konkursowa w 
skład której weszli m.in. wykładow-

cy warszawskiej ASP oraz przedsta-
wiciele brwinowskiej OSP jedno-
głośnie wskazała pracę pracowni 
Piotra Topczyłko.

Budynek OSP w Brwinowie 
przy ul. Pszczelińskiej został wy-
remontowany w drugiej poło-
wie 2018 roku. Wykonano szereg  
prac polegających m.in. na termo-
modernizacji zgodnie z zaleceniem 
audytu energetycznego, wykona- 

niu nowej elewacji, obróbek bla-
charskich, parapetów okiennych, 
pokryciu dachu wieżyczki, wymia-
nie części stolarki okiennej na no-
wą o parametrach spełniających 
wymagania obowiązujących prze- 
pisów ochrony cieplnej budyn- 
ków, ochronie części podziemnej 
przed wilgocią, usprawnieniu wen-
tylacji piwnic przez udrożnienie 
kanałów wentylacji grawitacyjnej 

oraz wykonaniu nowych nawie- 
wów, naprawie pęknięć ścian ele-
wacyjnych metodą wklejanych 
prętów oraz iniekcją rys pod ciśnie- 
niem mineralnym materiałem oraz  
wykonaniu oświetlenia zewnętrz-
nego. 

Koszt prac wyniósł 621 150 zł,  
z czego 23 742 zł dotacji na remont 
stolarki okiennej przyznał samorząd 
województwa mazowieckiego.

Budynek Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Brwinowie bierze udział w konkursie  
„Modernizacja roku” w kategorii „elewacje  
i termorenowacje”. Trwa już głosowanie  
internautów – każdy głos się liczy!

OSP Brwinów 
w konkursie

URZąD GMINy BRwInów ul. Grodziska 12, tel. 22 738 26 15, www.brwinow.pl
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OBWIESZCZENIE STAROSTY  
PRUSZKOWSKIEGO

 o wydaniu postanowienia Starosty Pruszkowskiego  
nr 463/2019 z dnia 19.03.2019 r. prostującego oczywistą omyłkę  

w decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

Zgodnie z art. 11c i art. 11f ust. 3 i 7 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczegól-
nych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych 
(Dz. U. z  2018 r. poz. 1474) w związku z art. 113 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. 
Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2018 r.  poz. 2096 i 1629 oraz  
z 2019 r. poz. 60) zawiadamiam, że dnia 19.03.2019 r. zostało wydane postanowie- 
nie Starosty Pruszkowskiego nr 463/2019 dotyczące sprostowania oczywistej omył- 
ki w decyzji Starosty Pruszkowskiego nr 16/2018 z dnia 13.12.2018 r. o zezwoleniu  
na realizację inwestycji drogowej obejmującej budowę drogi gminnej – ulicy  
KZ w miejscowości Sękocin Stary, gmina Raszyn, powiat pruszkowski, woje- 
wództwo mazowieckie.

         Jednocześnie informuję o możliwości wglądu w akta sprawy w godzi- 
nach pracy urzędu: poniedziałek od 8ºº do 18ºº, wtorek – piątek od 8ºº do 16ºº,  
w Wydziale Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 
05-800 Pruszków, pokój nr 104 (I piętro), tel.: 22 738-14-32. 

Zarząd Powiatu Pruszkowskiego uprzejmie informuje, że na urzędowej 
tablicy ogłoszeń oraz na stronie internetowej Starostwa Powiatowego  
w Pruszkowie został wywieszony wykaz nieruchomości Powiatu Prusz- 
kowskiego,  przeznaczonych do oddania w użyczenie.

\\\ MILANÓWEK

Młodzi łyżwiarze UKS „3” 
Milanówek zakończyli sezon, 
który obfitował w liczne 
sukcesy. Trenerzy nie kryją 
zadowolenia z postępów 
podopiecznych.

P od koniec lutego w Zakopanem 
odbyły się zmagania w Ogólno-

polskiej Olimpiadzie Młodzieży i mi-
strzostwach Polski juniorów. Gra szła 
o naprawdę dużą stawkę, bo nie tylko 
o medale, ale i kwalifikacje na Viking 
Race, czyli mistrzostwa europy. Na 
starcie pojawiło się pięciu łyżwiarzy  
z Milanówka. Ich dorobek robi wra-
żenie – zdobyli aż 16 medali. Alicja  
Faderewska wywalczyła dwa złota  
– na 3000 metrów oraz w biegu dru-
żynowym. Dołożyła do tego cztery 
brązowe krążki. Michał Staszkiewicz 
wywalczył złoto w biegu drużynowym, 
trzy srebra (3000 metrów, 5000 me-
trów i w biegu masowym) oraz brąz za 
wielobój. Trzykrotnie na najwyższym 
stopniu podium stawał Igor Masalski, 
który był bezkonkurencyjny na 1000  
i 1500 metrów oraz w biegu druży- 
nowym. Do tego dołożył brąz. Srebro  

w biegu drużynowym wywalczyła  
Klaudia Szymańska.

W tym samym czasie rozgrywały się 
zmagania w Ogólnopolskich Zawodach 
Dzieci w Tomaszowie Mazowieckim. 
Mateusz śliwka okazał się najlepszy w 
wieloboju, Franciszek Marzyński i Rafał 
Skrzydlewski uplasowali się na drugich 
lokatach.

Kluczowym punktem sezonu były 
zawody Viking Race (1-2 marca). Z Ho-
landii zawodnicy z Milanówka wracali 
w dobrych nastrojach, bo ambitnie wal-
czyli na torze. Najlepiej wypadł Mateusz 
śliwka – srebro na 1000 metrów oraz 
trzy brązowe krążki. Tuż za podium 
Rafał Skrzydlewski w dystansie 500 
metrów. Igor Masalski szósty na 1500 
metrów, zaś Alicja Faderewska dwuna-
sta na tym samym dystansie.

Należy również wspomnieć o Pu-
charze Polski i Grand Prix Młodzika. To 
cykl zawodów, na który składało się pięć 
startów na różnych torach w Polsce. 
W tym przypadku istotna była stabil-
na forma oraz powtarzalność. Michał 
Staszkiewicz pokazał klasę i wygrał na 
5000 metrów oraz zajął trzecią lokatę 
na 3000 metrów w Pucharze Polski. 
W Grand Prix Młodzika fenomenalnie 
spisał się Michał Kopacz. Zawodnik z 

Milanówka nie dał szans rywalom na 
500, 1000 i 1500 metrów. 

W przekroju całego sezonu łyżwia-
rze UKS „3” Milanówek startowali w 
zawodach niemal w całej Polsce. ścigali 
się m.in. w Lubinie, Warszawie, Sanoku, 
elblągu czy Tomaszowie Mazowieckim. 
Wysoką formę prezentowali wspomnia-
ni Michał Staszkiewicz i Mateusz śliwka, 
ale nie można zapominać o Alicji Fade-
rewskiej, Igorze Masalskim, Katarzynie 
Sobczak, Rafale Skrzydlewskim, Krzysz-
tofie Janowskim, Franciszku Marzyń-
skim, Natalii Napłoszek, Oliwii Napło-
szek, Aleksandrze Grińkow, Zuzannie 
Kawie oraz Michale Kopaczu.

Trzeba pamiętać, że zawodnicy 
musieli łączyć sportową pasję z obo-
wiązkami szkolnymi. Ciężkie treningi 
zaowocowały dobrymi wynikami, co 
cieszy trenerów. – Jak najbardziej uwa-
żam sezon za udany. Zrobiliśmy co w 
naszej mocy, żeby perfekcyjnie przygo-
tować się do najważniejszych imprez 
sportowych, jakimi były Ogólnopolska 
Olimpiada Młodzieży oraz finałowe za-
wody OZD. Czwórka zawodników wy-
walczyła kwalifikację na Viking Race. 
Wszyscy zawodnicy poprawili swoje 
rekordy życiowe. Atmosfera w klubie 
jest rewelacyjna, zawodnicy wspierają 
się i motywują do dalszej pracy. Młod-
si przez zabawę, obozy i wyjazdy na 
zawody przeżywają za każdym razem 
nową przygodę, przy czym bardzo dużo 
się uczą i z coraz większą przyjemność 
sprawiają im treningi. Borykaliśmy się 
również z problemami. Część zawod-
ników w tym roku ma egzamin – od-
powiednio gimnazjalny oraz po szkole 
podstawowej – i ciężej było pogodzić 
naukę z obozami sportowymi i zawo-
dami, lecz przy wsparciu rodziców 
i nauczycieli udało nam się wszystko 
zgrać – komentuje Artur Parchan, jeden 
z trenerów UKS „3” Milanówek.

Artur Szpuda

Sezon z sukcesami

\\\ wyJAZdOwA wygRAnA
w 25. kolejce ii ligi piłki nożnej Znicz Pruszków rozbił na wyjeździe Skrę częstochowa 4:2.
To dziewiąte zwycięstwo żółto-czerwonych w sezonie, a czwarte na obcym terenie. Znicz wygrał drugi 
mecz na wiosnę. W poprzedniej kolejce pokonał u siebie Radomiaka Radom 3:2, choć przegrywał już 
0:2. Podobnie było w Częstochowie. Znicz musiał gonić wynik. Przed przerwą Piotra Misztala pokonał 
Piotr Nocoń. Chwilę po wznowieniu gry wyrównał Dariusz Zjawiński, a w 65. minucie goście prowa-
dzili po trafieniu Pawła Tarnowskiego. Znicz nie cieszył się długo z takiego wyniku. Skra wyrównała 
za sprawą Michała Kiecy. Końcówka należała jednak do Znicza. Bohaterem pruszkowskiej ekipy Paweł 

Tarnowski, który w 80. minucie po raz drugi wpisał się na listę strzelców. Kropkę nad „i” postawił Marcin Stromecki.
Żółto-czerwoni zajmują 8. miejsce w tabeli z dorobkiem 34 punktów.

\\\ PRUSZKÓW

Zawodnicy mogą pochwalić się dobrymi rezultatami
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DAM PRACĘ 

Pracownik magazynu – Praca  
dla każdego! zapewniamy stałą umowę, 
atrakcyjne wynagrodzenie, benefity  
pozapłacowe oraz obiady na miejscu  
w pracy – chlebnia ul. Logistyczna  
– dzwoń 501-513-889 

pRACA W oCHRoNIE pRUSzKÓW poszu-
kujemy osób z orzeczeniem o niepełno-
sprawności do pracy przy ochronie małej 
budowy w Pruszkowie. Nie wymagamy 
doświadczenia. Dobre warunki pracy.  
Tel. 577 303 512

pedagog, Logopeda, Rehabilitant. praca 
z dziećmi z zaburzeniami rozwojowymi 
na terenie piaseczna. Indywidualnie  
dobrany grafik. 502 165 635,  
praca@vitalplus.pl

praca dla kierowcy aut dostawczych  
8 epal kat. B. Jazda po Warszawie.  
tel-535 170 170

Firma ogrodnicza zatrudni mężczyzn  
do prac ogrodniczo-porządkowych, 
praca od poniedziałku do piątku, okolice 
piaseczna. Tel. 503 173 868.

Pilnie zatrudnię pomoc nauczyciela  
do przedszkola w Łazach koło  
Magdalenki: kontakt tel. 506-12-52-82, 
przedszkolefantazja@interia.pl

Zatrudnię blacharza samochodowego/
zbrojarza z doświadczeniem min. 1 rok. 
Możliwość zamieszkania przy zakładzie. 
tel. 600 009 926

Przyjmę do pracy przy budowie linii  
nN elektromontera lub pracownika  
fizycznego do przyuczenia zawodu.  
tel: 660939117

Zatrudnimy Panie do sprzątania klatek 
schodowych na terenie Piaseczna, proszę 
o tel. w godz. 10-14 tel. 662 300 312

Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395

Specjalista kadry-płace w niepełnym 
wymiarze, znajomość sage, Konstancin, 
601-814-071

zatrudnię kierowcę, kat. c+e,  
tel. 601 097 505 

Pracownik fizyczny-magazyn rusztowań 
Konstancin Jeziorna tel.502 782 558

Pracowników budowlanych Polaków  
tel. 500 615 253

Mechanika Samochodowego na stałe, 
piaseczno. tel-515 010 312

Kasjer na Stacji paliw w Tarczynie 
536193442

Do sprzątania osiedla w Piasecznie,  
tel-728 373 935

Zatrudnię kucharza w Konstancinie-
-Jeziorna.600-250-437 

Pracownik magazynowy Sokołów  
tel. 538 813 488

Szukasz pracy? Zapraszamy do nas na 
produkcję  – oferta stała lub dodatkowa 
- 725 258 529

poszukuję niani „au pair” do dzieci  
w wieku 6,9 i 12 lat w spokojnej  

dzielnicy Londynu. praca w pon.-piat.  
w godzinach 15:00-20:00  

oraz 1 wieczór w tygodniu w zamian  
za zakwaterowanie, wyżywienie  
oraz cotygodniowe kieszonkowe.  

wolne weekendy. doskonała okazja  
do nauki języka i zwiedzania.  

możliwość dorobienia w lokalnych  
kawiarniach i pubach. zapraszam!  

Tel. 602-612-302  

Opiekunka Seniorów w Niemczech  
- legalna praca, pełna organizacja  
wyjazdu. Akceptujemy język na poziomie 
podstawowym i organizujemy kursy  
niemieckiego od podstaw w Warszawie.  
Tel. 506 289 039, 501 356 229,  
Promedica24

Zatrudnię fryzjerkę (szkolenia) lub podnaj-
mę stanowisko, tel. 501 143 827

Zatrudnię pracowników do masarni  
i do przyuczenia, tel. 606 259 458

Ślusarza, spawacza, tel. 502 213 724

Ekspedientkę, Zalesie Dolne, Wólka  
Kozodawska, tel. 508 288 773

Pracowników budowlanych,  
tel. 502 380 635

Stolarza, pomocnika stolarza,  
tel. 501 21 29 37

Firma ogrodnicza zatrudni doświadczo-
nych ogrodników, tel. 500 268 463

Zatrudnimy: ślusarza – produkcja  
ze stali węglowej i nierdzewnej oraz  
operatora prasy krawędziowej, Gołków 
k/Piaseczna, tel. 602 253 180

Praca dla składacza, tel. 22 754 46 70

USŁUGI 

AUTOMATYKA, NAPĘDY DO BRAM 
- PRZESUWNYCH, GARAŻOWYCH,  
DWUSKRZYDŁOWYCH. SPRZEDAŻ,  
MONTAŻ I SERWIS. TEL- 790 331 339

usługi Koparkami, roboty ziemne 
504501605 

pracownia Tapicerska  
tel.502-908-661 www.tapicer-wolka.pl 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63 

Anteny TV, SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV zadzwoń 501 700 315
postawiłeś dom, szukasz elektryka 
dzwoń- 600 344 271 
Docieplanie Budynków. Solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572
Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26
PRANIE-CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30
Usługi remontowe kompleksowo,  
malowanie elewacji tel: 515 144 294
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY. 
 600 421 203
Glazura, terakota samodzielnie.  
Tel-694 126 583
docieplanie budynków 795 96 96 96 
Oczyszczanie działek, ogrodnicze  
519 874 891
Kominiarz tel. 500 214 632
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
przeprowadzki tel. 505 591 721
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352
Glazura, gres, spieki 601 21 94 82
Elektryk, tel-666 890 886
Studnie tel: 601 231 836
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480
Naprawa, krycie dachów,  
tel. 511 928 895  
Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia,  
tel. 501 299 360 
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Tynki, wylewki, piana pur,  
tel. 668 327 588
Anteny, serwis, montaż, gwarancja,  
tel 883 434 737   

KUPIĘ 

Fabia 2 2008 kupię oparcie siedzenia tyl-
nego, kompletne zagłówki i pasy.  
Tel-696 44 30 65 
KUPIĘ CZARNE PŁYTY I KASETY  
MUzYCzNE TEL. 501 781 933
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418 

SPRZEDAM 

Sosna opałowa, tel. 791 394 791

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut Gotówka do ręki  
tel. 502 467 070

skup aut, wszystkie marki.  
Tel-512 391 270 

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692

Skup Aut Najwyższe Ceny 503901642

Skup aut tel. 793 304 091

Auto skup, tel. 513 323 123 

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię mieszkanie / kawalerkę (od 18 - 
 do 40 m2) - w każdym stanie technicz-
nym i prawnym, może być do remontu, 
po spadkowe, zadłużone, komornik, bez-
pośrednio - za gotówkę tel. 575-969-758

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

2 pokoje z kuchnią i łazienką  
w chylicach tel. 601 32 25 52 
Kwatery pracownicze Nadarzyn  
Pruszków Warszawa tel: 570 61 15 94 
Faktury Vat
Mieszkanie 38m2 w Górze Kalwarii  
tel. 605 933 833
Kawalerka Piaseczno do wynajęcia 
tel.515050501
MELDUNEK, PESEL, UMOWA - OK!  
224 999 888
Para (300+/os) 1-os (480+) 577 88 69 88

Wynajmę halę 1000 m2 lub inne  
propozycje, Prażmów, tel. 602 77 03 61

Magazyny w Antoninowie, ochrona cało-
dobowa, tel. 604 470 270, 604 470 370

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Sprzedam mieszkanie 3-pok. 47 m2  
+ miejsce parkingowe w Piasecznie,  

bezpośrednio tel. 501 156 766  
– Agencjom dziękuję. 

Działka z zabudowaniami o pow. 
1800m2 + media. Czarny Las koło Góry 
Kalwarii. Tel-669 604 446

Działkę budowlaną 3900m2 w Górze 
Kalwarii w atrakcyjnym położeniu i cenie. 
Tel-608 455 102

Działkę 1800m2, 30 zł metr, rolną 1ha, 
10 km od Góry Kalwarii. Tel-695 677 434

Działkę 3750 m.kw, podzieloną (1450, 
1200, 1100 m.kw.). Jeziorzany, 2 km  

od Tarczyna, wszystkie media w drodze. 
Tel. 502 415 223; 509 52 53 99  

Nowy dom 144m, działka 1100m,  
Zalesie Górne/Ustanów, 502-344-309

Działkę budowlaną 808m2,  
Góra Kalwaria tel. 504 195 223

działka budowlana  
w pruszkowie - 585m  

przy ul. Żbikowskiej/przy potoku 
(180.000,00 zł) o atrakcyjnym  

kształcie (prostokąt 29,5m x 20m)  
i lokalizacji. cicha okolica zabudowy 
jednorodzinnej i terenów zielonych  
w bliskości zjazdu z autostrady a2  
do warszawy. istnieje możliwość  

sprzedaży razem z działkami  
sąsiadującymi (łącznie aż do 2.340m). 

Telefon: 0 601 532 534 

Działki budowlane 800 - 1200 m2  
Prażmów, tel. 602 77 03 61     

NAUKA 
Matematyka tel. 664 438 144

ZDROWIE 
Psychoterapia Góra Kalwaria  
660 565 007  
www.psychoterapiagorakalwaria.pl, 
1-konsultacja bezpłatna

Leczenie pijawkami, runów  
ul. solidarności 49, tel-516 172 275 

Dom Opieki Piaseczno, tel. 601 870 594   

FINANSE  

Pożyczki pozabankowe. Certyfikat KNF 
690-016-555

OGŁOSZENIA
O g Ł O s z e n i e / r e K L a m a

 

 

OGŁOSZENIA
REKRUTACYJNE
786 202 066

Zamów ogłoszenie 
DROBNE 

za DROBNE 
tel. 786 202 066
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\\\ REGUŁY

Na terenie w pobliżu Urzędu 
Gminy Michałowice w Regułach 
ma powstać kompleks 
edukacyjny. Władze planują 
ogłosić konkurs na koncepcję  
i projekt obiektu.   

G mina Michałowice bezpłatnie po-
zyskała od Agencji Rynku Rolnego 

grunt w pobliżu urzędu. Zgodnie z ak-
tem notarialnym, jego przeznaczenie 
jest ściśle związane z obszarem edu-
kacji, tj. budową przedszkole, żłobka, 
szkoły. Można go również wykorzystać 
na obiekty kultury i ochrony zdrowia. 
Wszystko wskazuje jednak na to, że w 
Regułach powstanie kompleks eduka-
cyjny.

Władze gminy prowadzą rozmo-
wy ze Stowarzyszeniem Architektów 
Polskich. Ich finał jest coraz bliższy, a 
owocem porozumienia ma być dwu-
etapowy konkurs urbanistyczno-archi-
tektoniczny na opracowanie koncepcji 
zagospodarowania terenu, w tym za-
projektowania kompleksu edukacyj-
nego. Wszystkie szczegóły dotyczące 
harmonogramu prac zostaną niebawem 
przedstawione, planowane są również 
konsultacje społeczne.

Wójt Gminy Michałowice Mał-
gorzata Pachecka zdaje sobie sprawę 
z potrzeb związanych z przedszkola-
mi. Od dawna mówiło się o budowie 
placówki w Michałowicach. Powstał 
projekt, gmina uzyskała pozwolenie 
na budowę, ale inwestycja nie została 
podjęta, bo pojawiły się przeszkody. Po 

pierwsze, projekt zakładał budowę na 
planie obecnego przedszkola (zgodnie 
z miejscowym planem zagospodarowa-
nia przestrzennego) oraz konstrukcję z 
prefabrykatów stalowych. Warto dodać, 
że istotne było szybkie wykonanie in-
westycji. Po drugie, problemowa była 
kwestia umieszczenia dzieci w innych 
placówkach na czas inwestycji. 

Nowe spojrzenie na sprawę przed-
stawiła wójt Małgorzata Pachecka, 
której zdaniem najlepszym rozwią-
zaniem będzie szybkie wybudowanie 
przedszkola w Regułach. Wtedy dzieci 
z Michałowic trafią do nowej placówki, 
co pozwoli na spokojne rozpoczęcie ko-
lejnej inwestycji. – W grudniu rozpoczę-
łam konsultacje w sprawie przedszkola. 
Po pierwsze, spotkałam się z radą ro-
dziców z przedszkola. Członkowie rady 
poparli mój pomysł zmiany kolejności 
budowy z Michałowic na Reguły jeśli 
ma to przysłużyć się komfortowi dzieci, 

nawet kosztem opóźnienia budowy. Po 
tym spotkaniu, w styczniu 2019 roku 
spotkałam się z mieszkańcami gminy 
zainteresowanymi budową przedszkola 
w Michałowicach. Na spotkaniu zdania 
były podzielone – część mieszkańców 
optowała za jak najszybszą budową, 
skoro już wszystkie „papiery” są goto-
we, część wprost mówiła, że dość ła-
tania i pudrowania starych rozwiązań 
(projekt nowego przedszkola zakładał 
zachowanie trzech najnowszych przy-
budówek starego budynku – przyp. 
red.). Ostateczna decyzja została w rę-
kach radnych – informuje wójt Małgo-
rzata Pachecka.

Warto wspomnieć, że w styczniu 
rada gminy przegłosowała przesunięcie 
środków w budżecie z budowy przed-
szkola w Michałowicach na budowę 
kampusu w Regułach.

Artur Szpuda

Myślą o kampusie edukacyjnym

Kampus edukacyjny ma powstać na działce przy Urzędzie Gminy
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\\\ MILANÓWEK

Temat Teatru Letniego,  
który został wyłączony  
z użytkowania, od dawna 
wzbudza zainteresowanie 
mieszkańców, pracowników 
Centrum Kultury, a ostatnio 
również władz miasta.   

B udynek Teatru Letniego swoje lata 
świetności ma już dawno za sobą. 

Jego stan techniczny jest dramatycznie 
zły, natomiast koszt renowacji przerasta 
nie tylko możliwości budżetowe miasta, 
ale również zdrowy rozsądek. Wydawa-
ło się, że najlepszym rozwiązaniem by-
łaby rozbiórka obiektu, a po uwolnieniu 
terenu, zagospodarowanie go w tańszy i 

bardziej racjonalny sposób. Z uwagi na 
zastrzeżenia konserwatora zabytków, 
rozbiórka nie była dotychczas możliwa, 
mimo że władze Milanówka bardzo za-
biegały o wydanie decyzji zezwalającej 
na takie rozwiązanie. Nowy burmistrz 
pilnował, aby wszystkie sprawy for-
malne, niezbędne do wydania decyzji 
konserwatorskiej, były przygotowane 
bardzo profesjonalnie i dostarczone 
w wymaganych terminach. Niedawno 
w tej sprawie pojawiło się światełko 
w tunelu. 19 marca w Wojewódzkim 
Urzędzie Ochrony Zabytków w War-
szawie odbyło się spotkanie w sprawie 
budynku Teatru Letniego, na którym 
miała zapaść decyzja o jego dalszym 
losie. Według nieoficjalnych jeszcze 
informacji konserwator wyraził zgodę 

na wyburzenie Teatru Letniego. Jeżeli 
informacja się potwierdzi, sprawa Te-
atru Letniego zostanie domknięta i po-
zostaje już tylko zrealizować to, na co 
czeka większość mieszkańców. Oczywi-
ście, z pewnością znajdą się obrońcy tej 
„perełki” – świadka historii Milanówka, 
którzy do końca będą walczyli o to, by 
ratować ten bezcenny zabytek. Więk-
szość zainteresowanych tym tematem 
odetchnie jednak z ulgą.

W zamyśle władz po uwolnieniu 
terenu powstanie tu niezbędne zaple-
cze dla kortów tenisowych. Miejsce nie 
straci również charakteru miejsca, które 
idealnie nadaje się do realizacji działań 
społecznych i kulturalnych. W tym celu 
powstanie tutaj budynek z przeznacze-
niem na działania animacyjne, kultural-
ne, kawiarnia oraz plac zabaw. Władze 
miasta widzą to miejsce jako doskona-
le uzupełnienie nowego obiektu Cen-
trum Kultury, który prawdopodobnie 
powstanie przy ul. łąkowej. Wszystko 
wskazuje na to, że nowe władze Mila-
nówka z uporem i konsekwentnie będą 
podejmowały działania, które doprowa-
dzą do uzdrowienia fatalnej sytuacji, w 
jakiej znalazła się milanowska kultura. 
Aby odzyskała ona należną jej pozycję, 
niezbędna jest determinacja w budo-
waniu bazy, bo bez niej będzie to wciąż 
wielka improwizacja.

tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

Teatr Letni do wyburzenia?

Prawdopodobnie Teatr Letni zostanie niebawem wyburzony

\\\ PODKOWA LEŚNA

Na sesji, która odbyła się  
14 marca, radni podjęli decyzję 
o nowym systemie naliczania 
opłaty za odbiór odpadów 
komunalnych, który będzie 
obowiązywał od dnia 1 maja 
2019 r.

P o przeanalizowaniu dostępnych 
analiz i wyliczeń, oraz przepro-

wadzeniu dyskusji, radni niemal jed-
nogłośnie (13 głosów za, 1 osoba 
wstrzymała się od głosu) podjęli de-
cyzję zmiany dotychczasowej metody 
naliczania opłat za odbiór odpadów 
komunalnych. Uznali, że dotychczaso-
wa forma naliczania od osoby sprzyja 
składaniu nierzetelnych deklaracji, co 
powoduje konieczność podnoszenia 
opłat mieszkańcom, którzy składają 
deklaracje zgodne ze stanem faktycz-
nym. W nowym systemie zastosowana 
została sprawdzona w innych miastach 
zasada naliczania opłat w powiązaniu 
ze zużyciem wody. Nowy system na-
liczania opłat jest mniej wrażliwy na 
nierzetelność mieszkańców składają-
cych deklaracje, dzięki łatwo dostępnej 
możliwości zweryfikowania na podsta-
wie wskazań wodomierzy.

Zgodnie z nowymi zasadami, 
miesięczna stawka opłaty za odbiór 
odpadów komunalnych z terenu nie-
ruchomości, na której zamieszkują 
mieszkańcy, w przypadku gdy odpady 
są zbierane i oddawane w sposób selek-
tywny wynosi 9 zł za m³ zużytej wody. 
Miesięczna stawka opłaty za gospodaro-
wanie odpadami komunalnymi z terenu 
nieruchomości, na której zamieszkują 
mieszkańcy, w przypadku gdy odpady 
niesegregowane wynosi 18 zł za m³ zu-
żytej wody.

Zużycie wody będące podstawą do 
ustalenia opłaty za odbiór odpadów 
komunalnych stanowi opomiarowanie 
zużycia wody z nieruchomości za rok 
poprzedni, ustalone w oparciu o wo-
domierz główny, po odliczeniu wody 
zużytej na cele ogrodowe, odczytanej 

na zarejestrowanych podlicznikach w 
analogicznym okresie. Do każdej nie-
ruchomości zostanie przez urząd dorę-
czona informacja z wyliczonym średnim 
zużyciem wody za rok poprzedni, aby 
ułatwić mieszkańcom wpisanie danych 
do składanej deklaracji. Po roku opłaty 
te będą weryfikowane do stanu od fak-
tycznego zużycia (nadpłaty i niedopłaty 
będą rozliczne w kolejnym roku).

W przypadku braku licznika zużycia 
wody, co ma miejsce w przypadku zasi-
lania nieruchomości wodą z własnego 
ujęcia, podstawą do ustalenia opłaty za 
odbiór odpadów komunalnych, będzie 
przyjmowana przeciętna norma zużycia 
wody wynosząca 3 m³ miesięcznie na 
osobę przebywającą na nieruchomości. 
Istnieje jednak możliwość zainstalowa-
nia w takiej sytuacji licznika, wówczas 
stawka opłaty naliczana będzie według 
faktycznego zużycia a nie według prze-
ciętnej normy.

W przypadku różnicy pomiędzy sta-
nem wodomierza głównego a sumą od-
czytów z podliczników nieruchomości, 
różnicę należy rozliczać odpowiednio 
udziałami w nieruchomości/liczbą osób 
zamieszkującą nieruchomość/liczba lo-
kali na nieruchomości.

W przypadku gdy na nieruchomości 
wielolokalowej część lokali jest nieopo-
miarowana, podstawą ustalenia opłaty 
za gospodarowanie odpadami komu-
nalnymi, dla właścicieli nieopomiaro-
wanych lokali, przyjmowana jest prze-
ciętna norma zużycia wody, wynosząca 
3 m³ miesięcznie na osobę w lokalu, 
powiększona o odpowiednio rozliczo-
ną różnicę pomiędzy odczytem wodo-
mierza głównego a zużyciem wody w 
poszczególnych lokalach w odniesieniu 
całej nieruchomości.

Każdy właściciel nieruchomości 
zobowiązany jest do złożenia nowej 
deklaracji. Można to zrobić osobiście 
w Urzędzie Miasta Podkowa Leśna, ul. 
Akacjowa 39/40, przesłać pocztą na 
adres Urzędu Miasta, lub też przesłać 
deklarację w formie elektronicznej na 
skrzynkę podawczą Urzędu Miasta 
Podkowa Leśna, na Platformie Usług 
Administracji Publicznej pod adresem 
www.epuap.gov.pl poprzez wypełnie-
nie formularza stanowiącego załącz-
nik do uchwały lub na adres e-mail:  
urzadmiasta@podkowalesna.pl.

Zgłoszona w deklaracji kwota po-
winna być oparta na wyliczeniu śred-
niego zużycia z ubiegłego roku, które 
wcześniej każdy z mieszkańców otrzy-
ma pocztą z urzędu. Deklaracje powinny 
być złożone najpóźniej do 14 maja br. 
Deklaracja będzie do pobrania na stro-
nie internetowej Urzędu Miasta. 

Marek Zdrzyłowski

Nowe 
zasady 
rozliczania

Od maja mieszkańcy Podkowy Leśnej będą naliczali opłaty za wywóz odpadów 
komunalnych na podstawie wskazań wodomierza


